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1240 København K 

Udlændinge-, integrations- og boligministerens besvarelse af spørgsmål nr. 6 ad 

forslag til lov om ændring af lov om almene boliger m.v., lov om leje af almene 

boliger og lov om friplejeboliger (Effektivisering af den almene boligsektors drift, 

forsøg med varmeregnskaber m.v.) (L 10). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Jan Johansen (S). 

  

Spørgsmål nr. 6: 

 

Har ministeren gjort sig nogle overvejelser omkring potentialet i at kombinere det 

traditionelle varmeregnskab med separat indeklimamåling, så der både sikres 

fokus på reducering af energiforbrug og forbedret indeklima? 

 

Svar: 

 
Formålet med at skabe mulighed for at gennemføre forsøg med 
indeklimamålinger er netop at skabe grundlag for en vidensbaseret realisering af 
potentialerne ved at kombinere en traditionel varmemåling, der alene sætter 
fokus på energiforbruget, med måling af andre faktorer, herunder luftfugtighed 
og CO2-indhold. 
 
Besparelser på energiforbruget i den enkelte bolig kan i nogle tilfælde medføre et 
dårligt indeklima, der er til skade for såvel beboernes sundhed som for 
ejendommens stand. Fokus på indeklimaet gennem indeklimamåling kan 
medvirke til at sikre, at sådanne besparelser ikke sker på bekostning af 
indeklimaet.  
 
Ved forsøg med indeklimamåling sættes der således ikke kun fokus på 
energibesparelser, men også på besparelser på ejendommens drift i form af 
lavere vedligeholdelsesudgifter. 
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I forslaget lægges der op til en evaluering af forsøgene med henblik på at vurdere, 
om der skal gås videre med at udbrede indeklimamåling. Det vil i den forbindelse 
være naturligt at inddrage konsekvenserne af forsøgene for ejendommenes 
samlede energiforbrug. 
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